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Polugodišnje izvješće o radu Gradonačelnika  
(srpanj-prosinac 2022. godine) 

 
 

Tijekom izvještajnog razdoblja 01. srpnja – 31. prosinca 2022. godine, gradonačelnik 
Filipović i njegovi zamjenici, Sandra Krpan i Goran Palčevski, nastavili su s aktivnostima na 
realizaciji započetih infrastrukturnih i razvojnih projekata u Rijeci, kao i na daljnjem 
pozicioniranju Rijeke kao pametnog, otvorenog i otpornog grada. S tim ciljem, intenzivirala se 
komunikacija s uključenim dionicima u strateške projekte na području Rijeke, poput onih u 
području komunalne infrastrukture, sportske infrastrukture, prometa, stanogradnje, 
obrazovne i kulturne infrastrukture. Također, velika pozornost posvećena je daljnjem razvoju 
i jačanju sustava potpore razvoju poduzetništva, kako povećanjem izravnih poticaja, tako i 
kroz potporne institucije.  
 

U uvjetima energetske krize na razini čitave Europske unije, gradonačelnik je 
usmjerio sve potrebne aktivnosti na osiguranje stabilnosti trgovačkog društva Energo. 
Naime, trgovačko društvo Energo je od strateške važnosti za Grad Rijeku jer osigurava 
toplinsku energiju, distribuciju plina za gospodarstvo i kućanstva. Gradonačelnik je postavio 
za cilj prevladavanje trenutnih poteškoća u poslovanju trgovačkog društva Energo te 
nastavak pozitivnog poslovanja. To su ujedno i nužni preduvjeti za realizaciju projekata 
kojima se, putem sredstava EU, unapređuju djelatnosti toplinske energije te obnova javne 
rasvjete. U cilju rješenja svih navedenih izazova, Gradonačelnik je na Gradskom vijeću dobio 
podršku za kupnju poslovnih udjela u Energu te značajnim povećanjem uloga Grada Rijeke u 
temeljnom kapitalu (na 91,875%). Sve navedeno posebno je bitno i zbog europske politike 
dekarbonizacije gradova i urbanih područja. Energetska infrastruktura kojom upravlja Energo 
predstavlja osnovu za uspostavu energetski učinkovitog gradskog urbanog centra baziranog 
na tehnologijama niske ili nulte emisije štetnih za okoliš.  

 
Gradonačelnik Filipović je održavao redovite koordinacije s predstavnicima 

investitora, tvrtkom ACI GITONE, vezano uz realizaciju projekta ACI marine Rijeka. U 
prosincu 2022. godine održano je i Javno izlaganje o Studiji o utjecaju na okoliš luke 
nautičkog turizma Porto Baroš. Na zapuštenom dijelu lučkog područja Porto Baroš, investitor 
previđa izgradnju nove luke nautičkog turizma s predviđenim kapacitetom od 226 plovila u 
moru. Projektom se planira osigurati kriterije za kategorizaciju marine 5 sidara, uz primjenu 
suvremenih tehnologija u pogledu sigurnosti korisnika, zaštite okoliša i održivog razvoja. 
Predviđeni kapacitet marine planiran je da zadovolji sve kriterije za kategorizaciju marine 5 
sidara uz primjenu suvremenih tehnologija u pogledu sigurnosti korisnika, zaštite okoliša i 
održivog razvoja.  

Uz navedeno, Gradonačelnik je vodio i redovite koordinacije vezane uz izgradnju 
kompleksa Žabica, izgradnju prometne i poslovne infrastrukture te daljnju izgradnju stanova 
po modelu POS-a. Također, Gradonačelnik je posebnu pozornost posvetio obnovi sportskih 
terena i objekata.  

 
Vezano uz pripremne aktivnosti za daljnje sufinanciranje sredstvima EU za gradske 

razvojne projekte, održano je više sastanaka na temu gradskih razvojnih projekata kao i 
projekta na području Urbane aglomeracije Rijeka. Pritom posebno treba naglasiti napore 
Grada Rijeke da dodatne kapacitete u vrtićima i jaslicama sufinancira sredstvima EU putem 
Nacionalnog plana oporavka i otpornosti (NPOO). Grad Rijeka je temeljem javnog poziva, 
raspisanog od strane Ministarstva znanosti i obrazovanja u lipnju 2022. godine (sukladno 
NPOO), za dodjelu bespovratnih sredstava za izgradnju, dogradnju, rekonstrukciju i 
opremanje predškolskih ustanova prijavio 2 objekta predškolske namjene. Početkom 
prosinca 2022. godine dobivena je oprema kojoj su oba projekta ostvarila maksimalni iznos 
bespovratnih sredstava sukladno uvjetima javnog poziva. Radi se o izgradnji i opremanje DV 
Krnjevo kao novog vrtića za 84 djece jasličke i vrtićke dobit. Drugi projekt je povećanje 
postojećih kapaciteta predškolske ustanove PPO Galeb za 2 jasličke skupine za 24 djece. U 
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tijeku je izrada ugovora o dodijeli bespovratnih sredstava. Vezano za DV Krnjevo, krajem 
2022. godine, Grad Rijeka je dostavio zadnju verziju sporazuma o sufinanciranju izgradnje 
Talijanskoj uniji i Zajednici Talijana te se očekuje i skoro potpisivanje navedeno sporazuma. 

 
Zamjenici gradonačelnika, uz aktivno sudjelovanje i koordinaciju rada odjela u 

područjima resornih ovlaštenja, sudjelovali su i u identifikaciji daljnjih ciljeva razvoja u svim 
navedenim područjima. Zamjenica Krpan, nastavila je s radom na projektima razvoja odgoja i 
školstva, kulture, sporta, obrazovanja i mladih, s fokusom na nastavak proširenja kapaciteta 
dječjih vrtića, posebice onih za jaslički uzrast i uređenje objekata osnovnih škola. Zamjenik 
Palčevski, fokus aktivnosti usmjerio je na suradnju s KBC-om Rijeka na dovršetku izgradnje 
nove bolnice i problematici pristupnih prometnica. S Primorsko-goranskom županijom aktivno 
je sudjelovao u rješavanju preduvjeta za izgradnju budućeg zdravstvenog centra Rujevica, a 
sa Sveučilištem u Rijeci na implementaciji brojnih projekata i programa. Uz to, priprema se i 
implementacija Zdravstvenoga odgoja u osnovne škole te je napravljen sustavni iskorak u 
unaprjeđenju sustava socijalne zaštite i kvalitete života u Rijeci. 
 

Gradonačelnik Filipović i njegovi zamjenici održali su tijekom izvještajnoga razdoblja 
oko 700 radnih sastanaka usmjerenih prema koordinaciji rada gradskih odjela, povezanih 
komunalnih i trgovačkih društava, kao i komunikaciji s članovima Gradskoga vijeća te drugim 
dionicima, investitorima i partnerima Grada Rijeke. Ujedno, gradonačelnik se, zajedno sa 
zamjenicima, Sandrom Krpan i Goranom Palčevskim, susreo i s nizom organizatora i 
predlagatelja programa, inicijativa i manifestacija. Gradonačelnik Filipović i njegovi zamjenici 
sudjelovali su u u drugoj polovini 2022. godine u više od 170 raznih protokolarnih događanja i 
prigodnih primanja.  

 
SURADNJA S DRŽAVNOM VLASTI U FUNKCIJI RAZVOJA I PROMOCIJE 
GRADA RIJEKE 

 
Krajem kolovoza, u sklopu posjeta Rijeci i Primorsko – goranskoj županiji, predsjednik 

Vlade Republike Hrvatske, Andrej Plenković, sastao se s gradonačelnikom Filipovićem i 
njegovim suradnicima. Na sastanku je bilo riječi o projektima vezanim uz prometnu 
infrastrukturu, o potencijalima riječke luke, pitanjima dovršetka izgradnje nove bolnice te 
nove sortirnice. Nakon sastanka, predsjednik Vlade sudjelovao je na svečanosti potpisivanja 
ugovora za izgradnju sustava odvodnje u okviru projekta Poboljšanje vodne infrastrukture na 
području aglomeracije Rijeka. 

Krajem rujna, nakon iznimno velike štete uzrokovane bujičnim poplavama i 
vremenskim neprilikama koje su zadesile Rijeku i okolicu, potpredsjednik Vlade i ministar 
mora, prometa i infrastrukture Oleg Butković sastao se u Rijeci s gradonačelnikom i 
županom Primorsko – goranske županije te njihovim suradnicima. Na sastanku je bilo riječi o 
šteti nastaloj u nevremenu, kao i o sanacijama posljedica, ali i mogućnostima unaprjeđenja 
postojećeg sustava posebice po pitanju sustava oborinske odvodnje i kanalizacije. Na 
održanom sastanku bilo je riječi i o projektima koji se trenutno, u suradnji s državom provode 
u Rijeci, poput izgradnje ceste D403 i ostalim projektima prometne infrastrukture te o 
projektu izgradnje dvokolosječne željezničke pruge Škrljevo – Rijeka – Jurdani. 

Sredinom studenoga, potpredsjednik Vlade i ministar mora, prometa i infrastrukture 
Oleg Butković i gradonačelnik Filipović sa suradnicima, održali su radni sastanak na temu 
realizacije projekata prometne infrastrukture na području Rijeke te obišli gradilište ceste 
D403. Teme sastanka bili su i drugi planirani projekti prometne infrastrukture u Rijeci i okolici.  

Uz navedeno, nastavljena je aktivna komunikacija s predstavnicima državne vlasti, na 
pitanjima rješavanja problematike Streljane Drenova, poslovnih prostora u vlasništvu i 
suvlasništvu RH na području Rijeke, problematike rekonstrukcije Dukićeve ulice, kao jednog 
od osnovnih prioriteta za potpuno funkcioniranje lokaliteta nove bolnice i brojnih drugih.  
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VAŽNIJE AKTIVNOSTI U PROMOCIJI I REALIZACIJI PROJEKATA TE 
RAZVOJNIH I GOSPODARSKIH MOGUĆNOSTI GRADA RIJEKE  

 
Početkom srpnja održana je konferencija „Pametni građani za pametne gradove“. 

Svrha konferencije bila je informiranje o tijeku projekta CEKOM za pametne gradove i 
mogućnostima aktivnog uključivanja građana u projekt. CEKOM za pametne gradove je 
inovacijski klaster na kojem surađuje 20 partnera, a cilj projekta je, putem 36 inovativnih 
digitalnih rješenja, unaprijediti djelovanje javne uprave, komunalnih društava, prometne 
infrastrukture i mobilnosti, ekologije te sigurnosti grada. Riječ je o trenutno najvećem 
razvojnom projektu u Hrvatskoj vezanom uz informacijske tehnologije usmjerene ka 
poboljšanju kvalitete života građana. Ukupna vrijednost projekta, koji traje od 1. ožujka 2020. 
do 1. ožujka 2023. godine jest oko 150 milijuna kuna, od čega je 95.357.525,75 kuna 
sufinancirano sredstvima Europske unije. 

Također, u prvoj polovini srpnja, gradonačelnik je održao sastanak s načelnikom 
Policijske uprave primorsko-goranske, Tomislavom Dizdarom i suradnicima, na temu 
unapređenja suradnje u cilju poboljšanja kvalitete života u Rijeci i sigurnosti građana. 
Sastanku su prisustvovali i zamjenici gradonačelnika Sandra Krpan i Goran Palčevski. Na 
sastanku je istaknuta zadovoljavajuća suradnja dviju institucija, a kao izazov na kojem je 
potrebna još kvalitetnija suradnja, istaknuta je prometna problematika i potreba poduzimanja 
dodatnih aktivnosti s ciljem ublažavanja problema u prometu i nedostatka parkirnih mjesta za 
građane. 

Sredinom srpnja, predstavljeno je uređeno nogometno igralište Robert Komen, 
obnovljeno u suradnji Grada Rijeke i Primorsko-goranske županije. Obnovljeno igralište obišli 
su gradonačelnik i župan Primorsko-goranske županije, sa suradnicima. Uz zamjenu 
travnjaka, obavljeni su i radovi uređenja ograde igrališta i tribina, ulaznog dijela, zidova 
igrališta, sjeverne tribine te vanjskih zidova, uz postojeću zgradu. Na isti su način uređene 
svlačionice i prateće prostorije, a postavljeno je i 300 novih sjedalica na tribinama.  

U drugoj polovini srpnja, predstavljen je novi STEM park za djecu, na Klobučarićevom 
trgu, ispred Osnovne škole Nikola Tesla, koji je, zajedno s novim STEM laboratorijem, 
opremljen u sklopu projekta STEM(AJMO!). Predstavljanju novog parka, uz gradonačelnika i 
zamjenicu gradonačelnika sa suradnicima, nazočili su i predstavnici Centra tehničke kulture 
Rijeka koji zajedno s partnerima i provode projekt STEM(AJMO), kao i predstavnici 
Sveučilišta u Rijeci. Otvaranjem STEM parkova i STEM laboratorija, djeci i mladima se 
nastoji, od najranije dobi, približiti i učiniti zanimljivim znanstvene discipline te im omogućiti 
interdisciplinarno učenje kroz kombinaciju raznih STEM područja potrebnih za rješavanje 
brojnih izazova današnjeg društva. 

Sredinom kolovoza, u sklopu priprema za preseljenje Odjela Baredice, koji djeluje u 
sklopu Centra za odgoj i obrazovanje, zamjenici gradonačelnika, obišli su nove prostore 
Odjela. Naime, korisnici Odjela Baredice, teško pokretna djeca i mladi, dobivaju primjerenije 
prostore, u prostoru nekadašnjeg Ogranka Zamet Gradske knjižnice Rijeka. Također, 
koncem kolovoza, zamjenici gradonačelnika, obišli su nove prostore Dječjeg vrtića Rijeka na 
Zametu, gdje su se dovršavali radovi na uređenju novih jasličkih kapaciteta. U cilju 
povećanja obuhvata djece jasličke i vrtićke dobi programom predškolskog odgoja i 
obrazovanja u Rijeci, s početkom nove pedagoške godine, na Baredicama su uređeni 
prostori za prihvat dvije jasličke skupine.  

Krajem kolovoza, zamjenici gradonačelnika, obišli su i gradilište nove zgrade Gradske 
knjižnice Rijeka, koja se uređuje u sklopu kompleksa Benčić. Obilazak je vodio ravnatelj 
Gradske knjižnice Rijeka Niko Cvjetković. Buduća Gradska knjižnica ima suteren u kojem će 
biti smještena strojarnica te prizemlje i tri etaže od kojih je svaka bruto površine oko 1282 m².  

U nazočnosti premijera Republike Hrvatske, Andreja Plenkovića, gradonačelnika 
Filipovića, potpredsjednika Vlade i ministra mora, prometa i infrastrukture Olega Butkovića, 
ministra gospodarstva i održivog razvoja Davora Filipovića, generalnog direktora Hrvatskih 
voda Zorana Đurokovića te brojnih uzvanika, 26. kolovoza, potpisana su dva ugovora o 
izvođenju novih grupa radova u sklopu EU projekta “Poboljšanje vodno-komunalne 
infrastrukture na području aglomeracije Rijeka”. Potpisanim ugovorima Izgradnja sustava 
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odvodnje - Proširenje Rijeka i Izgradnja sustava odvodnje – Proširenje Kastav čija je ukupna 
vrijednost veća od 447 milijuna kuna (bez PDV-a) nastavljaju se radovi planirani kroz projekt 
“Poboljšanje vodno-komunalne infrastrukture na području aglomeracije Rijeka” koji obuhvaća 
izgradnju i optimizaciju sustava javne odvodnje uz izgradnju novog uređaja za pročišćavanje 
otpadnih voda te predstavlja jedno od najvećih ulaganja u komunalnu infrastrukturu u 
Republici Hrvatskoj. 

Krajem kolovoza je potpisan sporazum o suradnji na uvođenju Građanskog odgoja i 
obrazovanja kao izvannastavne aktivnosti u osnovnim školama Grada Vrbovca. Grad 
Križevci je takav sporazum potpisao s Gradom Rijeka krajem listopada. Vrijednost riječkog 
modela Građanskog odgoja i obrazovanja do sada je prepoznalo 14 gradova i županija te 
jedna škola, koji su se Rijeci obratili sa zamolbom za preuzimanjem programa i pripadajućeg 
priručnika, što im je Grad Rijeka i omogućio, bez naknade.  

Završna konferencija EU projekta izgradnje komunalne infrastrukture u Poduzetničkoj 
zoni Bodulovo održana je 30. kolovoza, a prisustvovali su joj gradonačelnik sa suradnicima, 
predstavnici tvrtki koje su kupile zemljište u ovoj Poduzetničkoj zoni, kao i predstavnici 
izvođača radova, predstavnici Središnje agencije za financiranje i ugovaranje programa i 
projekata Europske unije i drugi uzvanici i partneri. Poduzetnička zona Bodulovo jedan je od 
infrastrukturnih projekata Grada Rijeke čija je svrha proširenje sustava infrastrukturne 
potpore malom i srednjem poduzetništvu kroz uspostavu funkcionalne i operativne 
poduzetničke zone, u potpunosti opremljene suvremenom osnovnom i dodatnom 
zajedničkom infrastrukturom. Cilj je omogućiti povećanje konkurentnosti  postojećih malih i 
srednjih poduzetnika, povećati broj novoosnovanih tvrtki te omogućiti nove investicije i porast 
zapošljavanja.  

Putem Mehanizma integriranih teritorijalnih ulaganja (ITU mehanizam) u financijskom 
razdoblju 2014-2020 ugovorena su 24 projekta na području Urbane aglomeracije Rijeka, 
ukupne vrijednosti veće od 573 milijuna kuna, čija je realizacija u tijeku, uz odobreno 
sufinanciranje bespovratnim sredstvima u iznosu većem od 350 milijuna kuna. Predstavnici 
općina i gradova članica Urbane aglomeracije Rijeka predstavili su projekte na konferenciji 
„Projekti ITU mehanizama za poduzetnike, djecu i mlade u Urbanoj aglomeraciji Rijeka“ 
održanoj u rujnu 2022.godine u Dječjoj kući u kompleksu Benčić, koji je ujedno jedna od 
lokacija provedbe ITU projekata. 

Početkom rujna, gradonačelnik se susreo sa Jehanom Arulpragasamom, novim 
direktorom Svjetske banke za Hrvatsku i Sloveniju. Na sastanku je bilo riječi o dosadašnjoj 
uspješnoj suradnji Grada Rijeke sa Svjetskom bankom, posebice na projektu Rijeka 
Gateway, ali i o budućoj suradnji.  

Sredinom rujna, potpisan je ugovor koji obuhvaća grupe radova na izgradnji 
transportnih kolektora i optimizaciji postojećeg sustava odvodnje Rijeka Istok u sklopu EU 
projekta “Poboljšanje vodno-komunalne infrastrukture na području aglomeracije Rijeka“. 
Ugovor vrijedan 205.728.710,42 kn (bez PDV-a) odnosi se na grupu radova „Komponenta B 
– Izgradnja transportnih kolektora i optimizacija postojećeg sustava odvodnje Rijeka Istok“,  
a  obuhvaća radove na području istočnog dijela Rijeke u sklopu kojih će biti izgrađeno 12,2 
km kanalizacijskih cjevovoda, 5,1 km vodoopskrbnih cjevovoda, 9 crpnih stanica, 5 
retencijskih bazena, 10 kišnih preljeva te jedan separator masti i ulja. Ugovor su potpisali 
direktor KD Vodovod i kanalizacija d.o.o., u ime nositelja projekta i Ahmet Ulaj, predsjednik 
tvrtke Gener 2 iz Albanije koja je izvođač radova. Potpisivanju ugovora prisustvovali su 
gradonačelnik Filipović, državni tajnik Ministarstva gospodarstva i održivog razvoja Mario 
Šiljeg, zamjenik generalnog direktora Hrvatskih voda Valentin Dujmović, veleposlanik 
Albanije u Hrvatskoj Riza Poda, počasni konzul Albanije u Rijeci Bashkim Enesi te 
predsjednica Gradskoga vijeća Grada Rijeke Ana Trošelj.  

Polovinom rujna, potpisan je Ugovor o kupoprodaji nekretnina između Grada Rijeke, 
TD Rijeka plus d.o.o. i tvrtke Best in Parking – razvoj, radi izgradnje višenamjenske 
građevine Kompleksa Žabica. U sklopu Kompleksa Žabica predviđena je izgradnja novog 
autobusnog terminala s najmanje 14 perona, javne garaže s najmanje 800 mjesta te 
trgovačkih i poslovnih prostora na površini od najviše 8.000 m2 bruto. Ugovor su potpisali 
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gradonačelnik Filipović, direktor Rijeka plusa Željko Smojver te direktor tvrtke Best in Parking 
– razvoj Johann Breiteneder.  

Krajem rujna, sredstvima Grada Rijeke i donacijama šest riječkih tvrtki, u Osnovnoj 
školi Kantrida obnovljena su dva školska igrališta, za košarku i odbojku. U sklopu radova na 
košarkaškom igralištu postavljena je  akrilna podloga, uređene su ograde, postavljeni  su 
novi koševi te kupljene nove košarkaške lopte, dok je odbojkaško igralište asfaltirano. 

Sredinom listopada, održan je obilazak gradilišta zgrada s 90 novih stanova koji se 
grade po modelu Društveno poticane stanogradnje, na Martinkovcu. POS Martinkovac dio je 
programa društveno poticane stanogradnje kojeg Grad Rijeka provodi putem Agencije za 
društveno poticanu stanogradnju Grada Rijeke (APOS) kako bi se građanima omogućilo 
rješavanje stambenog pitanja, odnosno kupnja stana po znatno povoljnijim uvjetima od 
tržišnih. Projektom POS Martinkovac, grade se tri stambena objekta s pristupnim putevima, 
parkirnim mjestima i hortikulturnim uređenjem okoliša.  

Krajem listopada, Grad Rijeka i Sveučilište u Rijeci, potpisali su sporazum o suradnji 
na osiguranju daljnjeg rada DeltaLaba. Riječ je sporazumu o suradnji na osiguravanju 
nasljeđa projekta Rijeka 2020 – Europska prijestolnica kulture i održivosti Centra za urbanu 
tranziciju, arhitekturu i urbanizam Sveučilišta u Rijeci – DeltaLaba, koji su potpisali 
gradonačelnik Filipović i rektorica Sveučilišta u Rijeci, Snježana Prijić-Samaržija. Grad Rijeka 
i riječko Sveučilište zajednički će osiguravati potrebne financijske i ljudske resurse te opremu 
i podršku za kontinuirano održavanje rada na osiguravanju nasljeđa i održivosti DeltaLaba, 
koji će nastaviti svoje djelovanje kroz provođenje poslijediplomskog specijalističkog studija 
Urbani studiji. Posebnu pažnju DeltaLab će, između ostalog, posvetiti suradnji između 
Sveučilišta i Grada Rijeke te promišljanju urbanih razvojnih procesa. 

Također, krajem listopada, gradonačelnik Rijeke i gradonačelnik Zagreba, Tomislav 
Tomašević, održali su u Rijeci radni sastanak. Na sastanku se, među ostalim, razgovaralo o 
društveno priuštivom stanovanju, energetskoj krizi i njezinom utjecaju na proračune jedinica 
lokalne samouprave, zbrinjavanju otpada, velikim infrastrukturnim projektima, programima 
predškolskog odgoja i obrazovanja te programima građanskoga odgoja i obrazovanja, kao i 
trenutnoj migrantskoj krizi. Također, na sastanku su uspoređeni i modeli građanskog odgoja i 
obrazovanja koji se provode u Rijeci i Zagrebu.  

Početkom studenoga, gradonačelnik je održao radni sastanak s Péterom Rataticsem, 
novim predsjednikom Uprave tvrtke INA d.d. Na radnom sastanku bilo je riječi o razvojnim 
planovima za prostor bivše rafinerije nafte na Mlaci, u čijoj se neposrednoj blizini upravo 
gradi D403, važna državna prometnica koja će povezati prostor kontejnerskog terminala na 
Zagrebačkoj obali s riječkom zaobilaznicom, a koja značajno uvećava i potencijal prostora 
bivše rafinerije. 

Krajem prosinca, u organizaciji Novog lista, održana je konferencija „Transformacija 
Rijeke“ koja je okupila predstavnike Vlade RH, Grada Rijeke i tvrtki koje će svojim 
investicijama doprinijeti potpunoj preobrazbi grada. Na konferenciji, svoja iskustva i vizije ali i 
daljnje planove vezane uz realizaciju aktivnih projekata na riječkom području, uz 
gradonačelnika, istaknuli su i Oleg Butković, potpredsjednik Vlade i ministar mora, prometa i 
infrastrukture, Kristijan Pavić, predsjednik Uprave ACI-ja, Denis Vukorepa, ravnatelj Lučke 
uprave Rijeka i drugi. Gradonačelnik je istaknuo zadovoljstvo dinamikom strateških razvojnih 
projekata Grada, kao i to da je Rijeka, zahvaljujući velikim investicijama koje se provode u 
suradnji s državom i državnim poduzećima, ali i mnogim privatnim investitorima, trenutno 
najveće gradilište u Hrvatskoj te izrazito atraktivna destinacija za daljnji razvoj poslovanja 
brojnih svjetskih kompanija.    

Krajem izvještajnog razdoblja, potpisan je Ugovor o uključivanju željeznice u sustav 
javnog gradsko-prigradskog prijevoza. Potpisnici ugovora su Primorsko-goranska županija, 
Grad Rijeka, Grad Bakar, Općina Matulji, KD Autotrolej i HŽ Putnički prijevoz koji će i u 
sljedećoj godini omogućiti prijevoz putnika s prijevoznim kartama KD Autotroleja u gradsko-
prigradskim vlakovima HŽPP-a na relaciji Permani – Jurdani – Rijeka – Škrljevo, bez 
dodatnog troška za putnike. Ovime se nastavila suradnja na promicanju integriranog 
prijevoza putnika i uključivanju željeznice u sustav javnog gradsko-prigradskog prijevoza. 
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Također, krajem prosinca, potpisan je ugovor o sufinanciranju zemljanih radova na 
lokaciji Zdravstveni centar Rujevica – Zapad, između Primorsko – goranske županije i 
Hrvatske gorske službe spašavanja. Potpisivanju ugovora nazočili su gradonačelnik i 
zamjenik gradonačelnika, sa suradnicima. Projekt izgradnje Zdravstvenog centra Rujevica – 
Zapad usmjeren je na objedinjavanje resursa i djelovanje interventnih službi na području 
Primorsko goranske županije. Na lokaciji Rujevica planira se izgradnja helidroma i objekta za 
potrebe Hrvatske gorske službe spašavanja i Zavoda za hitnu medicinu Primorsko- goranske 
županije. S obzirom da je građevinska čestica u vlasništvu Grada Rijeke, HGSS je s Gradom 
Rijeka sklopio ugovor o pravu građenja bez naknade. 
 

DIPLOMATSKE I PROTOKOLARNE AKTIVNOSTI  
 

Sredinom srpnja, gradonačelnik i zamjenik gradonačelnika, održali su primanje za 
nove akademike sa Sveučilišta u Rijeci – Stipana Jonjića i Silvanu Vranić. Akademkinja 
Vranić, s Filozofskog fakulteta, izabrana je u Razred za filološke znanosti, a akademik Jonjić, 
s Medicinskog fakulteta, u Razred za prirodne znanosti. Gradonačelnik Filipović uputio je 
čestitke primljenim vrhunskim znanstvenicima što svojim iznimnim znanstvenim postignućima 
promiču naš grad. 

Krajem srpnja, predstavljena su 23 od ukupno 37 novih autobusa koje je KD 
Autotrolej nabavio putem EU projekta „Nabava novih autobusa za Komunalno društvo 
Autotrolej d.o.o. II“. U sklopu ovog projekta, početkom rujna predstavljeno je i preostalih 14 
autobusa. Uvođenje u promet 37 novih autobusa unaprijedilo je kapacitete Autotroleja i 
približilo ih EU standardima, kroz povećanje brzine putovanja i smanjenje operativnih 
troškova, a utjecat će također i na pouzdanost i sigurnost prometa te smanjiti emisije štetnih 
plinova i zagađenje zraka.  

Povodom prvog dana nove školske godine, u Osnovnoj školi Kozala, održan je prijam 
učenika te škole koji su krenuli u prvi razred. Tim povodom posjetio ih je i gradonačelnik sa 
zamjenicima i suradnicima i zaželio im sretne i uspješne školske dane. 

Također, početkom rujna, Crvenom križu Rijeka, predana je donacija prikupljenih 
sredstava na ovogodišnjem Humanitarnom karnevalskom Gala partyju, u sklopu Riječkog 
karnevala, na kojem je prikupljeno 50.000 kuna namijenjenih za pomoć izbjeglicama iz 
Ukrajine.  
Koncem rujna, dovršeni su i predstavljeni radovi na OŠ Centar. Obnovljen je i saniran krov, 
pročelje zgrade te stolarija. Radovi na obnovi i sanaciji vrijedni su 3,7 milijuna kuna.  

Krajem rujna, svečano je otvoren novi dječji vrtić Baredice, Dječjeg vrtića Rijeka, koji 
će pohađati dvadesetero djece jasličke dobi raspoređenih u dvije skupine. U novom vrtiću 
uređene su prostorije za smještaj dviju odgojnih skupina, novi sanitarni čvor za djecu, kuhinja 
i hodnik objekta te okoliš objekta. Radi se o investiciji vrijednoj ukupno 385 tisuća kuna, od 
čega je Grad Rijeka uložio 160.000 kuna u uređenje objekta i okoliša, dok je Dječji vrtić 
Rijeka, uložio dodatnih 225.000 kuna za njegovo opremanje. 

Početkom listopada, u Rijeci je održan 14. Susret gradova i općina - prijatelja djece. 
Okupio je oko 150 sudionika, predstavnika 28 gradova i općina koji nose titulu gradova - 
prijatelja djece. Susret gradova i općina – prijatelja djece je godišnja tematska manifestacija 
na kojoj se razmatraju različite teme i prezentiraju primjeri dobre prakse od interesa za djecu, 
a tema ovogodišnjeg susreta, bila je kultura. 

Sredinom listopada, u Zagrebačkoj ulici, postavljeni su ”kameni spoticanja” u spomen 
na članove židovske obitelji koji su tijekom Drugog svjetskog rata, s te adrese, odvedeni u 
nacističke logore. Obilježje je postavljeno na inicijativu Aurelie Werndorfer, unuke Elene 
Schwarzenberg i Guglielma Werndorfera. Postavljanju kamena spoticanja prisustvovali su 
zamjenica gradonačelnika, članovi obitelji Werndorfer i Schwarzenberg, kao i članovi 
Židovske općine Rijeka. 

Također, polovinom listopada, svečano je otvoren Svjetski kongres Skål International, 
koji se u Opatiji i Rijeci održavao od 13. do 18. listopada. Domaćini otvorenja kongresa na 
kojem je sudjelovalo 400-tinjak utjecajnih turističkih menadžera iz više od 40 zemalja svijeta 
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uz Skål klub Kvarner, bili su Grad Rijeka, Turistička zajednica grada Rijeke, Grad Opatija i 
Turistička zajednica Kvarnera. 

Početkom studenog, održano je primanje za mladu karatisticu Emu Sgardelli, koja 
osvojila brončanu medalju na Svjetskom prvenstvu u karateu za kadete, juniore i mlađe 
seniore koji se održalo u Turskoj. Mladu karatisticu, kao i njezine trenere iz kluba Champion, 
Ivanu Bebek Bašić i Renea Pernuša te predsjednika riječkog Karate saveza Vladimira 
Cvjetana, primio je gradonačelnik sa suradnicima.  

Polovinom studenoga, održan je prijem za riječke sportaše, Sandu Deliju, Petra 
Klovara i Vitomira Maričića, članove hrvatske reprezentacije u ronjenju na dah, koji su 
tijekom ove godine ostvarili iznimne sportske rezultate i postavili nove svjetske rekorde. 
Sportaše je primio gradonačelnik sa suradnicima.  

Krajem studenog, u prigodi osvajanja 3. mjesta u kategoriji do 10 godina, koje je 
osvojio Erik Golubović na pojedinačnom prvenstvu Europe u šahu za mlade koji se održao u 
Turskoj, održan je prijem, na kojem su mu na rezultatu čestitali gradonačelnik sa 
suradnicima, predsjednica Riječkog sportskog saveza Dorotea Pešić Bukovac te 
predsjednica Odbora za sport i tehničku kulturu Gradskog vijeća Grada Rijeke, Danijela 
Bradamante. 

Također, krajem studenog, gradonačelnik je sudjelovao na 14. godišnjem susretu 
gradonačelnika i poduzetnika „48 sati“, u organizaciji poslovnog tjednika Lider i Udruge 
gradova RH. Tom prigodom, gradonačelnik je, u okviru panela „Upravljanje imovinom“ 
govorio o iskustvima Grada Rijeke u učinkovitom gospodarenju gradskim stanovima i 
poslovnim prostorima.  

Početkom prosinca, održan je prijam za četvero znanstvenika sa Sveučilišta u Rijeci, 
dobitnika Državne nagrade za znanost za 2021. godinu. Znanstvenike prof. dr.sc. Jonatana 
Lergu, prof.dr.sc. Vandu Juranić Lisnić, prof.dr.sc. Stjepana Špalja i dr.sc. Feđu Milivojevića, 
primili su gradonačelnik i njegov zamjenik i čestitali im na zasluženim vrhunskim 
znanstvenim postignućima. 

Krajem prosinca, svečano je predstavljena nova sportska podna podloga te sportska 
oprema u obnovljenoj dvorani Dinko Lukarić. Predstavljanju su prisustvovali, uz 
gradonačelnika i zamjenicu gradonačelnika sa suradnicima i predsjednica Gradskoga vijeća 
Ana Trošelj, tajnik Ministarstva turizma i sporta Tomislav Družak, predsjednica Odbora za 
sport i tehničku kulturu Gradskog vijeća Grada Rijeke Danijela Bradamante. U zamjenu 
sportske podne obloge uloženo je 1.280.032,00 kuna. Sredstva za radove osigurana su iz 
proračuna TD Rijeka sport d.o.o. uz sufinanciranje Ministarstva turizma i sporta u iznosu od 
400.000,00 kuna. Sredstva za uređenje i opremanje dvorane novom sportskom opremom, 
osigurao je Rijeka sport i to u iznosu od 325.092,25 kuna.  

Također, tijekom izvještajnoga razdoblja, gradonačelnik i zamjenici gradonačelnika, 
održali su niz primanja za predstavnike diplomatskih predstavništava u Republici Hrvatskoj. 
Tako se zamjenica gradonačelnika, početkom kolovoza, susrela sa zamjenicom 
veleposlanika Kraljevine Norveške u Hrvatskoj, Homme Latif. Potom su, krajem rujna, 
gradonačelnik i primorsko-goranski župan, održali prijam za veleposlanika Republike 
Slovenije u Hrvatskoj, Nj. E. Gašpera Dovžana. Početkom listopada, zamjenici 
gradonačelnika, održali su radni sastanak s veleposlanikom RH u Austriji, Nj.E. Danielom 
Glunčićem. Polovinom listopada, gradonačelnik je, u nastupni posjet primio Nj.E. Kennedyja 
Mayonga Onona, veleposlanika Malezije u Republici Hrvatskoj. Početkom studenoga, 
gradonačelnik je održao prijam za veleposlanika Japana u RH Nj.E. Isa Masata, povodom 
njegovog nastupnog posjeta Rijeci. Polovinom studenoga, gradonačelnik Filipović i Astrid 
Massari, potpredsjednica Odbora za međugradsku i međunarodnu suradnju Gradskog vijeća 
Grada Rijeke, održali su prijem za Nazdar Ihsan Mohammed Sherzad, opunomoćenu 
ministricu i privremenu otpravnicu poslova Misije Republike Irak u RH. Koncem studenog, 
gradonačelnik je održao primanje za veleposlanika Republike Italije u Republici Hrvatskoj 
NJ.E. Pierfrancesca Sacca. Također, koncem studenoga, gradonačelnik Filipović, župan 
Primorsko-goranske županije i potpredsjednica Odbora za međugradsku i međunarodnu 
suradnju Gradskog vijeća Grada Rijeke, Astrid Massari, primili su u nastupni posjet 
veleposlanika NR Kine u Republici Hrvatskoj Nj.E. Qianjin Qia. Početkom prosinca, održan je 
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i prijem za veleposlanika Kraljevine Nizozemske u Republici Hrvatskoj Nj. E. Hendrika Jana 
Voskampa, izvanrednog i opunomoćenog veleposlanika Kraljevine Nizozemske u Republici 
Hrvatskoj. Veleposlanika su primili zamjenica gradonačelnika, zamjenik župana Primorsko-
goranske županije, Danijel Celcner, predsjednik Odbora za međunarodnu i regionalnu 
suradnju Županijske skupštine i Stefan Mataja Mafrici, član Odbora za međugradsku i 
međunarodnu suradnju Gradskog vijeća Grada Rijeke. 

Na održanim sastancima, teme su prvenstveno bile bilateralni odnosi između zemalja, 
kao i identifikacija zajedničkih, potencijalnih područja suradnje te intenziviranje suradnje u 
područjima  u kojima je već ostvarena zajednička suradnja. Ujedno, u fokusu je bila i 
razmjena iskustava na području gospodarstva, energetike i komunalnih djelatnosti, suradnja 
na sveučilišnom planu te segmentu poduzetništva.  

 
Krajem kolovoza, gradonačelnik se susreo s delegacijom Ministarstva vanjskih 

poslova Bosne i Hercegovine, uoči otvaranja Generalnog konzulata Bosne i Hercegovine u 
Rijeci. Potom je, zamjenik gradonačelnika, 31. kolovoza, prisustvovao svečanosti otvaranja 
diplomatsko-konzularnog predstavništva Bosne i Hercegovine u Republici Hrvatskoj, prilikom 
čega je Rijeka postala drugi grad u Hrvatskoj, u kojem je otvoreno diplomatsko-konzularno 
predstavništvo BiH. Polovinom listopada, u povodu tradicionalnog Susreta Roma u Rijeci, 
gradonačelnik je, zajedno sa suradnicima, primio predstavnike Vijeća romske nacionalne 
manjine za Grad Rijeku i njihove goste iz drugih europskih država. Krajem listopada, u 
organizaciji Zajednice Makedonaca u Republici Hrvatskoj i MKD Ilinden, u Hrvatskom 
kulturnom domu na Sušaku, prigodnim je programom obilježen Dan zajednice Makedonaca 
u Republici Hrvatskoj. Događanju je prisustvovao i zamjenik gradonačelnika. Polovinom 
studenoga, povodom obilježavanja Dana srpske kulture u organizaciji „SDK Prosvjeta, 
Pododbor Rijeka“, održan je razgovor o srpsko-hrvatskim odnosima, u kojem je sudjelovao i 
zamjenik gradonačelnika. Koncem studenoga, u sklopu Dana albanske kulture, 
gradonačelnik je sudjelovao na promociji knjige “Skender Imer Thaçi između Albanije, 
Kosova i Crne Gore”.  

 
MEĐUNARODNE AKTIVNOSTI  

 
Početkom srpnja, održan je studijski posjet u sklopu Mreže udruženja lokalnih vlasti 

jugoistočne Europe. Kao potpredsjednik NALAS-a, Mreže udruženja lokalnih vlasti 
jugoistočne Europe, gradonačelnik Filipović bio je član delegacije koja je od 1. do 3. srpnja 
boravila u studijskom posjetu pokrajini Darkhan-Uul u Mongoliji, a u sklopu kojeg je održan i 
Forum na temu najboljih gradskih praksi organiziran kao dio projekta Friendship, koji 
sufinancira Europska unija. Cilj projekta Friendship jest, kroz razmjenu znanja i najboljih 
praksi dostupnih u EU, definirati mogućnosti za razvoj suradnje pokrajine Darkhan-Uul i EU. 

Početkom rujna, na poziv čelnika Europskog Foruma Alpbach te Erste fundacije, kao 
partnera Foruma, gradonačelnik je sudjelovao u radu Foruma koji se održao u austrijskom 
gradiću Alpbach, na temu Nova Europa. Forum je okupio predstavnike europskih država i 
gradova, zastupnike u Europskom parlamentu, predstavnike Vijeća Europe te predstavnike 
raznih europskih inicijativa, instituta, sveučilišta, tvrtki i organizacija te Erste fundacije. 
Gradonačelnik je sudjelovao i na događaju koji se održao u okviru Foruma, pod nazivom The 
EU Must Think Big Again - Boosting European Security and Designing Strategies for the 
Balkans na kojem se raspravljalo na temu europske sigurnosti te, u tom kontekstu, i 
strategije za područje Balkana. 

Polovinom rujna, gradonačelnik je sudjelovao na 3. Međunarodnoj konferenciji o 
Europskim strukturnim i investicijskim fondovima, koja se održala u Trakošćanu. 
Gradonačelnik je sudjelovao u panelu „Integrirana teritorijalna ulaganja novog programskog 
razdoblja 2021.-2022.“, uz gradonačelnike Bjelovara, Knina, Pule i Karlovca.  

Krajem rujna, gradonačelnik je sudjelovao u radu konferencije „Gradonačelnici 
gradova luka“ koja je održana u Napulju, u sklopu manifestacije Tjedan pomorskog prometa 
u Napulju. Uz riječkog gradonačelnika Konferenciji su prisustvovali i gradonačelnici Valencie, 
Monfalconea, Livorna, Napulja, Genove i Ravene koji su u svojim izlaganjima govorili o 
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iskustvima i izazovima s kojima se susreću gradovi – luke. Tijekom boravka u Napulju, 
gradonačelnik je održao i sastanak s gradonačelnikom Ravene, Micheleom de Pascaleom, 
na temu buduće suradnje dvaju gradova. 

Početkom listopada, u sklopu studijskog posjeta hrvatskim gradovima, predstavnici 
Grada Niša boravili su Rijeci, na trodnevnom studijskom posjetu. Studijski posjet Hrvatskoj 
organizirala je Udruga gradova u Republici Hrvatskoj u sklopu programa Svjetske banke 
“Green, Livable, Resilient Cities” (GLRC), s ciljem razmjene znanja i iskustava sa 
predstavnicima jedinica lokalne samouprave u Rijeci, Zagrebu i Karlovcu. Cilj studijskog 
posjeta bio je upoznavanje s ustrojem lokalne samouprave, odrednicama strateškog i 
prostornog planiranja te integriranju strateških i prostornih planova u Hrvatskoj. Uz 
gradonačelnika, predstavnici Grada Rijeke upoznali su sudionike studijskog putovanja s 
provedbom strateškog, prostornog i urbanističkog planiranja te načina uključivanja javnosti u 
Gradu Rijeci. Također, imali su prilike više saznati o planiranju gospodarskog razvoja, zelene 
infrastrukture i ublažavanju klimatskih promjena. 

Također, početkom listopada, na poziv gradonačelnika Ljubljane Zorana Jankovića 
gradonačelnik Filipović sudjelovao je u radu Okruglog stola gradonačelnika: Gradovi u 2030 
– klimatski neutralni i pametni, koji je održan u sklopu 12. Ljubljana Foruma. Na Okruglom 
stolu, gradonačelnici su raspravljali o izazovima s kojima se susreću gradovi i projektima koji 
se realiziraju. Gradonačelnik je predstavio je riječke projekte vezane uz digitalizaciju, 
ekologiju i energetiku odnosno uz teme koje se obrađuju na Forumu, ali i riječkom 
prometnom centru i drugim projektima. 

Početkom studenog, delegacija iz mongolske pokrajine Darkhan-Uul boravila je 
Rijeci, u sklopu trodnevnog studijskog posjeta Rijeci u sklopu projekta Friendship Mreže 
udruženja lokalnih vlasti JI Europe – NALAS. U sklopu uzvratnog posjeta, gradonačelnik je 
bio domaćin prijma za guvernera pokrajine Darhan-Uul Azjargala Boldbaatara, Tulgaa 
Togtokhsaikhana guvernera grada Darkham soun u pokrajini Darkham-Uul te gradonačelnika 
Grada Leskovca Gorana Cvetanovića, predsjednika NALAS-a – Mreže udruženja lokalnih 
vlasti JI Europe.  

Također, početkom studenog, gradonačelnik je sudjelovao u raspravi posvećenoj 
gradovima europskim prijestolnicama kulture, koja je održana u sklopu konferencije „Co-
Creating Europe from the Bottom Up!” u organizaciji Zaklade Zukunft Berlin. Konferencija je 
okupila predstavnike iz organizacija civilnog društva, umjetnosti i kulture te politike, koji su 
raspravljali o važnosti bottom-up pristupa za budućnost Europe, odnosno odgovornosti 
Europljana da doprinesu uspjehu zajedničkog europskog projekta. Gradonačelnik je 
sudjelovao na plenarnoj raspravi posvećenoj jedinstvenoj odgovornosti gradova – europskih 
prijestolnica kulture u stvaranju uspješne Europe. 

Krajem studenog, gradonačelnik je sudjelovao na susretu “Balkan Integration Forum 
2022“ u organizaciji Zaklade Friedrich Ebert i Europskog pokreta u Crnoj Gori. Forum je 
okupio nositelje vlasti i političare na državnoj, regionalnoj i lokalnoj razini, predstavnike 
akademske zajednice i civilnog društva te novinare iz Europe. Gradonačelnik je sudjelovao 
na panelu posvećenom ulozi pametnih gradova u osiguravanju sigurnosti i promicanju 
sloboda.  

Krajem studenog, u Rijeci je održana dvodnevna međunarodna konferencija „Kultura 
u postpanedmijskom razdoblju – mogućnosti za rast i nove prilike“ koja je okupila hrvatske i 
europske stručnjake iz područja kulturnih politika. Na konferenciji su obrađene teme urbane i 
teritorijalne obnove i regeneracije te uključivanje i sudjelovanje građana, a u sklopu provedbe 
europskog projekta MESOC (Measuring the Social Dimension of Culture), koji je financiran 
sredstvima iz Obzora 2020 – Okvirni program EU za istraživanje i inovaciju u sklopu kojeg je 
Rijeka jedan od 10 europskih partnerskih gradova, uz Atenu, Barcelonu, Cluj, Gent, Issy-les-
Moulineaux, Milano, Turku, Valenciju i Varšavu. 
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SURADNJA S PRIJATELJSKIM GRADOVIMA  
 

Sredinom rujna, gradonačelnik Filipović i gradonačelnik bosansko-hercegovačkog 
grada Tuzle, Jasmin Imamović, potpisali su Pismo namjere o bratimljenju Grada Tuzle i 
Grada Rijeke, u cilju unaprjeđivanja prijateljstva i suradnje između Grada Tuzle i Grada 
Rijeke te doprinosa razvoju prijateljskih odnosa između Bosne i Hercegovine i Republike 
Hrvatske.  

Od 23. do 25. studenoga, Rijeka je bila domaćin predstavnicima prijateljskog 
japanskog grada Kawasakija u sklopu njihova posjeta Rijeci, održanog u okviru Programa 
Međunarodne urbane i regionalne suradnje (IURC).Tijekom trodnevnog posjeta gradu Rijeci, 
gostima je prezentiran rad i razvoj grada s naglaskom na energetske, IT i kulturne teme.  
 

OTVORENOST I TRANSPARENTNOST  
 

U području pisane i elektroničke komunikacije gradonačelnika, tijekom izvještajnog 
razdoblja, evidentirana su 852 različita dopisa, zahtjeva i upita. U terminima za primanje 
građana, na razgovor je primljeno 50-tak naših sugrađana.  

Primljeno je i odgovoreno na 31 zahtjev postavljen temeljem prava na pristup 
informacijama.  

U komunikaciji prema medijima, nastavljena je suradnja s medijskim kućama u 
kontekstu informiranja građana o projektima i programima Grada Rijeke. Slijedom izmjena 
zakonskih propisa (Zakon o elektroničkim medijima) suradnja s elektroničkim medijima 
odvijala se temeljem rezultata Javnog poziva za financiranje programskih sadržaja 
elektroničkih medija u 2022.  

Što se tiče komunikacije Grada Rijeke na vlastitim kanalima (gradskim portalima i 
društvenim mrežama), u promatranom šestomjesečnom razdoblju, prati se trend rasta 
posjetitelja i pratitelja na mrežama.  

Na društvenoj mreži Facebook profil Grad Rijeka pratilo je 400 novih osoba, profil 
Moja Rijeka pratilo je 235 novih osoba, a na društvenoj mreži Twitter, račun Grad Rijeka 
pratilo je 84 nove osobe. Na Youtube kanalu bilježi se 24 nova pretplatnika, a na Instagram 
profilu Grad Rijeku prati 154 nove osobe. 

Na portalu www.rijeka.hr u izvještajnom razdoblju kreirano je 994 članaka (objava, 
odnosno vijesti), 29 službene obavijesti, objavljena su 83 različita natječaja iz nadležnosti 
uprave, 4 sjednice Gradskog vijeća, 9 kolegija gradonačelnika te 73 vijećnička pitanja. 
Ukupna posjećenost u obrađenom razdoblju bila je 667.161 posjet (111.193 mjesečno) pri 
čemu su registrirana 357.484 (59.580 mjesečno) jedinstvena posjeta.  

Na portalu www.mojarijeka.hr objavljeno je tijekom izvještajnog razdoblja 666 
članaka, 39 video priloga i 2847 fotografija, a zaprimljeno je i 64 upita građana u rubrici Reci 
glasno. Ukupna posjećenost u obrađenom razdoblju bila je 146.057 posjeta (24.342 
mjesečno) pri čemu je registriran 106.601 (17.766 mjesečno) jedinstveni posjet. 

Na adresi http://ekonzultacije.rijeka.hr/ osim konzultacija s građanima, nalaze se i 
savjetovanja sa zainteresiranom javnošću koja se provode od 2013. godine kao obveza 
utvrđena Zakonom o pravu na pristup informacijama. U izvještajnom razdoblju provedeno je 
7 internetskih savjetovanja s javnošću o nacrtima prijedloga općih akata. 

 
 
GRAD RIJEKA - NAGRADE, PRIZNANJA I POSTIGNUĆA 
 

Na području digitalizacije grada i gradskih usluga i području transparentnosti, tijekom 
izvještajnoga razdoblja, ponovno su zabilježeni izvrsni rezultati. U izboru Najboljih gradova 
2022. u Hrvatskoj, Grad Rijeka je proglašen pobjednikom u kategorijama Smart City 2022. – 
Pametan grad  (pobjednik u kategoriji: veliki grad) i Prvak EU fondova - najbolji grad u 
povlačenju novca iz fondova Europske unije. U okviru nagrade Smart City 2022. birali su se 
gradovi s najboljim rezultatima u primjeni pametnih rješenja u organiziranju rada gradske 
uprave, održavanju infrastrukture i uštedama u potrošnji energije. Grad Rijeka je od početka 

http://www.rijeka.hr/
http://www.mojarijeka.hr/
http://ekonzultacije.rijeka.hr/
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ovog izbora sudionik i stalni pobjednik u kategoriji Pametnog grada među velikim gradovima 
u Republici Hrvatskoj. Nagradu za 2022. godinu Grad Rijeka je, među ostalim, zaslužio i 
adutima kao što su broj potpornih institucija (4) specijaliziranih za informacijsko-
komunikacijske tehnologije, start-upove, inovacije i održivi razvoj. Nagrada Smart City 
obranjena je u konkurenciji velikih gradova u kojoj su bili Grad Dubrovnik, Grad Karlovac, 
Grad Slavonski Brod i Grad Zadar. Grad Rijeka je nagradu Smart City izborio u konkurenciji 
velikih, a istodobno je Grad Zaprešić proglašen pobjednikom u kategoriji srednjih te Grad Krk 
kao najbolji među malim gradovima. 

Grad Rijeka je pobjednik i ovogodišnjeg izbora za najbolji grad u povlačenju novca iz 
fondova Europske unije. U posljednje četiri godine Grad Rijeka povukao je iz fondova EU 
iznos od čak 53,8 milijuna kuna. Završnicu ovog dijela izbora najboljih gradova izborili su i 
Beli Manastir, Osijek, Slavonski Brod i Zagreb. Time je Grad Rijeka ostvario najveći uspjeh 
među svim gradovima - pobjedom u čak dvije navedene kategorije. Izbor za Najbolji grad 
kojega, petu godinu zaredom, portal gradonačelnik.hr organizira u suradnji s Jutarnjim listom 
i Agencijom Ipsos. Partner u organizaciji izbora Smart City je agencija Apsolon koja je 
izradila metodologiju izbora. Izbor je završio svečanim proglašenjem i podjelom plaketa 
pobjednicima u Opatiji 2. prosinca 2022. godine uz sudjelovanje premijera Andreja 
Plenkovića, potpredsjednika Vlade i ministra mora, prometa i infrastrukture Olega Butkovića, 
ministra rada, mirovinskoga sustava, obitelji i socijalne politike Marina Piletića, ministrice 
regionalnoga razvoja i fondova EU Nataša Tramišak i ministra pravosuđa i uprave Ivana 
Malenice. 

Uz navedeno, u svrhu razvoja digitalizacije treba naglasiti i sljedeća postignuća: 
• informacijski servis Grada Rijeke integriran je sa sustavom Rijeka City Card čime je 

građanima dana još jedna mogućnost da bez dodatnih naknada kartično plaćaju 
račune objedinjene naplate izdane od strane društva Ri-stan d.o.o.  

• u drugom dijelu 2022. godine u RCC sustav uključene su nove usluge: plaćanja 
računa KD Čistoća Rijeka, plaćanje članarina PK Primorje te usluga upisa u  članstvo 
Gradske knjižnice Rijeka.  

• s krajem 2022. broj korisnika RCC Internet portala je premašio 20.000, a ukupni 
godišnji promet plaćanja kreditnim karticama bez dodatnih transakcijskih naknada je 
veći od 4.900.000 kuna. 
 

AKTIVNOSTI GRADONAČELNIKA KAO NOSITELJA IZVRŠNE VLASTI 
 

Kao oblik ostvarivanja javnosti rada gradonačelnika kao tijela izvršne vlasti i dalje se, u 
ovom izvještajnom razdoblju, nastavilo s praksom redovitog održavanja Gradonačelnikovog 
kolegija. Obveza javnosti rada tijela izvršne vlasti propisana je i u Zakonu o lokalnoj i 
područnoj (regionalnoj) samoupravi i u Zakonu o pravu na pristup informacijama. U 
izvještajnom razdoblju održano je ukupno 9 kolegija.  

Nastavljena je i uobičajena praksa da se o zaključcima gradonačelnika koji su 
doneseni u razdoblju između dva sazvana kolegija na www.rijeka.hr objavljuje informacija. U 
informaciji se objavljuju razmatrani materijali, odnosno prijedlozi odjela gradske uprave i 
drugih ovlaštenih izvjestitelja te zaključci. Na portalu se obvezno uz izvješće s održanog 
kolegija objavljuje i zapisnik sa istoga. U izvještajnom razdoblju gradonačelnik je donio 
ukupno 451 zaključak. 

Sukladno ovlaštenjima iz članka 58. Statuta Grada Rijeke utvrđeno je i podneseno 
Gradskom vijeću ukupno 61 prijedlog akata, 10 izviješća, 1 informacija, 1 analiza te 5 
očitovanja na prijedloge drugih ovlaštenih predlagatelja. 

Od prijedloga koje je gradonačelnik uputio Gradskom vijeću u ovom izvještajnom 
razdoblju u prvom redu treba istaknuti Prijedlog odluke o ustrojstvu upravnih tijela Grada 
Rijeke. On predstavlja temelj za preustroj i reorganizaciju rada gradske uprave s ciljem 
poboljšanja učinkovitosti, ekonomičnosti i kvalitete rada gradske uprave kroz objedinjavanje 
poslova i poslovnih procesa koji čine jednu cjelinu u okviru jednog upravnog tijela. Predložen 
je preustroj u 10 upravnih tijela (smanjenje broja upravnih tijela) kojim će se osigurati jasna 
podjela ovlasti i odgovornosti za provedbu poslovnih ciljeva Grada. 

http://www.rijeka.hr/
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Sukladno odredbama Zakona o proračunu i ovlaštenju iz članka 58. Statuta 
gradonačelnik je proslijedio Gradskom vijeću Grada Rijeke na razmatranje i usvajanje: 

- Prijedlog polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Grada Rijeke za 2022. 
godinu 

- Prijedlog proračuna Grada Rijeke za 2023. godinu i projekcija za 2023. i 2025. 
godinu 

- Prijedlog odluke o izvršavanju Proračuna Grada Rijeke za 2023. godinu 
- Prijedlog višegodišnjeg plana uravnoteženja Proračuna Grada Rijeke za razdoblje 

2023. do 2025. godine 
- Prijedlog drugih izmjena i dopuna Proračuna Grada Rijeke za 2022. godinu i 

projekcija za 2023. i 2024. godinu 
- Prijedlog odluke o izmjenama odluke o izvršavanju Proračuna za 2022. godinu 

Također su upućeni i sljedeći prijedlozi: 
- Prijedlog odluke o izmjenama Odluke o porezima Grada Rijeke 
- Prijedlog odluke o izmjeni Odluke o visini paušalnog poreza po krevetu na 

području grada Rijeke 
U području prostornog planiranja i urbanističkog uređenja grada, Gradonačelnik je 

uputio Vijeću na razmatranje:  
- Prijedlog odluke o izradi Izmjena Detaljnog plana uređenja središta područja 

Krnjevo 
- Prijedlog odluke o izradi Izmjena i dopuna Detaljnog plana uređenja dijela naselja 

Srdoči 
- Prijedlog odluke o izmjenama Odluke o izradi Urbanističkog plana uređenja 

sekundarnog gradskog središta Rujevica 
- Prijedlog odluke o pokretanju postupka stavljanja van snage Odluke o Detaljnom 

planu uređenja stambenog bloka Rujevica 
U području brige o djeci predškolskog uzrasta podnio je  

- Prijedlog dopune Plana mreže dječjih vrtića na području grada Rijeke 
- Prijedlog odluke o načinu ostvarivanja prednosti pri upisu djece u dječje vrtiće 

Grada Rijeke 
U području brige o mladima podnio je Gradskom vijeću Prijedlog programa za mlade 

Grada Rijeke za razdoblje 2023. do 2025. godine. 
 U specifičnom području socijalne skrbi podnio je Gradskom vijeću Prijedlog odluke o 
socijalnoj skrbi. 
 Također se ističu i sljedeći podneseni prijedlozi kojima se uređuju pojedina područja 
iz samoupravnog djelokruga jedinice lokalne samouprave: 

- Prijedlog odluke o davanju na korištenje prostora kulture u vlasništvu Grada 
Rijeke 

- Prijedlog odluke o uvjetima i mjerilima za kupnju stanova po programu društveno 
poticane stanogradnje 

- Prijedlog odluke o kupnji poslovnih udjela trgovačkog društva Hera S.p.A u 
trgovačkom društvu Energo i Prijedlog odluke o povećanju uloga Grada Rijeke u 
temeljnom kapitalu trgovačkog društva Energo 

- Prijedlog odluke o povećanju uloga Grada Rijeke u temeljnom kapitalu trgovačkog 
društva KANAL RI d.o.o. 

- Prijedlog odluke o osnivanju Savjeta za zaštitu potrošača Grada Rijeke 
- Prijedlog odluke o izmjeni Odluke o izboru članova vijeća mjesnih odbora na 

području Grada Rijeke i Prijedlog odluke o raspisivanju izbora za članove vijeća 
mjesnih odbora na području grada Rijeke 

Zakonom propisana javnost rada jedinice lokalne samouprave ostvaruje se i objavom 
općih akata u službenom glasilu. Sukladno ovlaštenjima iz Zakona i Statuta, Gradonačelnik 
je donio u ovom izvještajnom razdoblju 13 akata koji su objavljeni u "Službenim novinama 
Grada Rijeke". 
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Gradonačelnik je donio i akte za koje nije propisana obvezna objava u službenom 
glasilu, između kojih se ističe 12 odluka o određivanju pomoćnika u nastavi u osnovnim 
školama Grada Rijeke te 4 izmijene 4 od tih odluka, Odluku o izmjeni Odluke o imenovanju 
stručnog povjerenstva za koncesije za gospodarsko korištenje prostora Palače Šećerane za 
dvije gospodarske namjene, Treće izmjene i dopune Plana nabave Grada Rijeke za 2022. 
godinu, Četvrte izmjene i dopune Plana nabave Grada za 2022. godinu kao i Pete izmjene i 
dopune Plana nabave za 2022. godinu 

Temeljem ovlaštenja iz članka 48. stavka 1. točke 6. Zakona o lokalnoj i područnoj 
(regionalnoj) samoupravi u izvještajnom razdoblju Gradonačelnik je donio odluke o 
imenovanju članova upravnog vijeća Muzeja grada Rijeke, članova Upravnog vijeća javne 
ustanove Hrvatski kulturni dom na Sušaku te Upravnog vijeća Psihijatrijske bolnice Lopača. 
 U izvještajnom razdoblju, a sukladno Planu savjetovanja s javnošću za 2022. godinu, 
provedeno je 7 internetskih savjetovanja s javnošću prema Zakonu o pravu na pristup 
informacijama odnosno prema posebnim zakonima, o nacrtu općih akata koji su upućeni u 
daljnju proceduru donošenja. Internetska su savjetovanja provedena o Nacrtu prijedloga 
Odluke o davanju na korištenje prostora kulture u vlasništvu Grada Rijeke, Nacrtu prijedloga 
Odluke o načinu ostvarivanja prednosti pri upisu djece u dječje vrtiće Grada Rijeke, Nacrtu 
prijedloga Odluke o izmjenama Odluke o porezima, Nacrtu prijedloga Odluke o izmjeni 
Odluke o visini paušalnog poreza na području grada Rijeke, Nacrtu prijedloga Odluke o 
uvjetima i mjerilima za kupnju stanova po programu društveno poticane stanogradnje, Nacrtu 
prijedloga Programa za mlade Grada Rijeke za razdoblje od 2023. do 2030. godine te o 
Nacrtu prijedloga odluke o socijalnoj skrbi. 


